



ESSAY COMPETITION ON HISTORY TEXTBOOKS

**GEORG ECKERT
INSTITUTE**
for International Textbook Research

The Medieval Central Europe Research Network (MECERN), in cooperation with the Georg Eckert Institute for International Textbook Research is announcing an essay competition on **“The image of ancient neighbors in Central European school textbooks.”** Students and teachers of history (including art, archaeology, and literature) are welcome to submit critical essays on the treatment of people and countries of medieval Central and Southeastern Europe (“from the Baltic to the Adriatic”) in the schoolbooks of their countries. Submissions on one or more widely used book for secondary schools critically evaluating their treatment of historical neighbors (if appropriate: contrasted to contemporary research) in not more than 15 pages are invited from any of the countries in the region, including the successors of the medieval Polish-Lithuanian Commonwealth. Thanks to the Humanities Initiative of Central European University, the international jury will be able to grant **a € 1000 prize for the first and € 500 each for two second best essays**, and they (or more) will be published in a suitable scholarly journal or book, as well as all of them included in a comparative summary. Persons intending to submit essays should register (also naming the title of the book/s they intend to review and the language in which they wish to write) with MECERN@CEU.EDU to receive further information by **1 November 2015**. Submission deadline will be **1 February 2016**. Essays in English, German or French will have priority, but it may be possible to translate those written in other languages.

CONCURS DE ESEURI PRIVIND MANUALELE DE ISTORIE

Medieval Central Europe Network Research (MECERN), în colaborare cu Institutul Georg Eckert pentru studiul manualelor anunță un concurs de eseuri cu tema **„Imaginea vecinilor din perioada medievală în manualele școlare din Europa Centrală”**. Studenții și profesorii de istorie (inclusiv artă, arheologie și literatură), sunt invitați să scrie eseuri critice cu privire la prezentarea popoarelor și țărilor din Europa Centrală medievală („de la Marea Baltică la Marea Adriatică”), în manualele de istorie din țările lor. Eseul poate fi bazat pe unul sau mai multe manuale de istorie, utilizate pe scară largă în gimnazii. Lucrarea trebuie să fie o evaluare critică a modului în care sunt tratați vecinii din perioada medievală (dacă este cazul, în comparație cu cercetarea contemporană) în cel mult 15 pagini. La concurs sunt invitați participanți din țările din regiune, inclusiv statele baltice și Balcanii de Nord. **Cel mai bun eseu va fi premiat cu 1000 €, iar pentru locul doi sunt oferite două premii a câte 500 €.** Cele mai bune eseuri vor fi publicate într-o revistă științifică de specialitate sau într-un volum. Toate eseurile vor fi incluse într-un studiu comparativ de sinteză. Persoanele care intenționează să prezinte eseuri, trebuie să se înregistreze la concurs până la **1 noiembrie 2015** (prin expedierea informației privind titlul manualului/manualelor pe care intenționează să le analizeze și limba în care doresc să scrie eseul), pe adresa MECERN@CEU.EDU, pentru a primi informații suplimentare. Termenul de depunere a eseurilor - **1 februarie 2016**. Eseurile în limba engleză, germană sau franceză vor avea prioritate, dar ele pot fi scrise și în alte limbi.

CONCOURS D'ÉTUDES SUR MANUELS SCOLAIRES

Le Réseau de Recherche Médiévisite de l'Europe Centrale (Medieval Central European Research Network - MECERN), en coopération avec l'Institut d'Étude des Manuels Georg Eckert annonce le concours d'études sur **“L'image de voisins historiques dans les manuels scolaires de l'Europe Centrale.”** Étudiants et enseignants en histoire (y compris l'art, l'archéologie et la littérature) sont invités à proposer les études critiques sur la présentation de nations et de pays de l'Europe Centrale médiévale («de la mer Baltique jusqu'à l'Adriatique») dans les manuels scolaires de leurs propres pays. Les travaux proposés pour le concours sont susceptibles de traiter d'un ou de plusieurs manuels des écoles secondaires largement utilisés et d'offrir une évaluation critique de leur approche de la thématique de voisins historiques en la comparant avec l'approche contemporaine. L'étendu de dissertations ne doit pas dépasser 15 pages. Sont invités les candidats de provenance de tous les pays de la région y compris les pays Baltes et les pays Nord-Balkaniques. **Les prix seront dotés de € 1000 (premier) et deux de € 500 (seconde).** Les meilleurs travaux (ou plus) seront publiés dans les périodiques scientifiques ou sous la forme du livre, tous seront présentés dans une étude de synthèse comparative. Les candidats doivent s'enregistrer sur le MECERN@CEU.EDU pour obtenir plus d'information avant **1 novembre 2015** les candidatures doivent indiquer le titre du livre(s) proposé(s) pour l'étude et la langue de la contribution. La date limite pour le dépôt des travaux est le **1 février 2016**. Les essais en anglais, français ou allemand recevront le traitement prioritaire; mais il peut-être possible de faire traduire d'autres langues aussi.